



النشرة اليومية للاتحاد UAC DAILY MONITOR

21 تشرين أول (أكتوبر) 2024 نشرة يومية إلكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية

World Bank: Eradicating Poverty Could Take a Century

The World Bank's new Poverty, Prosperity, and Planet report shows that eradicating poverty as defined for nearly half of the world's population – living on less than \$6.85 a day – could take more than a century if work continues at the same slow pace as we see today. The report provides the first assessment of global progress toward eradicating poverty and boosting shared prosperity on a livable planet after the pandemic subsidies.

The global goal of eradicating extreme poverty – set at \$2.15 per person per day – by 2030 is out of reach, at which it could take three decades or more to eradicate poverty, mainly for low-income countries. Nearly 700 million people – 8.5% of the world's population – live on less than \$2.15 a day today, and 7.3% of the population is expected to live in extreme poverty in 2030.

[Source \(Al-Khaleej Emirati Newspaper, Edited\)](#)

«البنك الدولي»: القضاء على الفقر قد يستغرق قرناً من الزمن



أظهر تقرير البنك الدولي الجديد "الفقر والرخاء والكوكب" إلى أن القضاء على الفقر كما هو محدد لما يقرب من نصف سكان العالم – من يعيشون على أقل من 6.85 دولار في اليوم – قد يستغرق أكثر من قرن من الزمان إذا استمر العمل على نفس الوتيرة البطيئة التي نشهدها اليوم. ويقدم التقرير أول تقييم للتقدم العالمي نحو القضاء على الفقر وتعزيز الرخاء المشترك على كوكب صالح للعيش فيه بعد انحسار جائحة كورونا.

ورفّق البنك في تقريره أن الهدف العالمي المتمثل في القضاء على الفقر المدقع – المحدد عند 2.15 دولار للفرد في اليوم – بحلول عام 2030 أصبح بعيد المنال، فقد يستغرق القضاء على الفقر عند هذا الحد ثلاثة عقود أو أكثر، وهو ما ينطبق على البلدان منخفضة الدخل بشكل رئيسي. ويعيش ما يقرب من 700 مليون شخص – 8.5% من سكان العالم – اليوم على أقل من 2.15 دولار في اليوم، ومن المتوقع أن يعيش 7.3% من السكان في فقرٍ مدقعٍ في عام 2030.

[المصدر \(صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف\)](#)

Oil Prices Increased After Losses of More Than 7% Last Week

Oil prices rose during trading on Monday, the twenty-first of October, after recording losses of more than 7% last week due to concern about demand in China and easing concerns about supplies from the Middle East.

On the trading front, Brent crude futures rose 0.6% to \$73.47 a barrel. U.S. crude contracts rose 0.7% to \$69.67 a barrel. Brent crude fell more than 7% last week, while WTI lost about 8%. It was the biggest weekly drop for crude since Sept. 2, due to slowing economic growth in China and a lower risk premium in the Middle East.

[Source \(CNBC Arabia Website, Edited\)](#)



أسعار النفط ترتفع بعد خسائر بأكثر من 7% الأسبوع الماضي

ارتفعت أسعار النفط خلال تعاملات اليوم الإثنين الحادي والعشرين من أكتوبر تشرين الأول الجاري، بعدما سجلت خسائر بأكثر من 7% الأسبوع الماضي بفعل القلق إزاء الطلب في الصين وتهدئة المخاوف بشأن الإمدادات من الشرق الأوسط.

وعلى صعيد التداولات، ارتفعت العقود الآجلة لخام برنت بنحو 0.6% إلى 73.47 دولار للبرميل. كما صعدت عقود الخام الأميركي بنسبة 0.7% مسجلة 69.67 دولار للبرميل. وكان خام برنت قد انخفض بأكثر من 7% الأسبوع الماضي بينما خسر خام غرب تكساس الوسيط حوالي 8%. وكان ذلك أكبر انخفاض أسبوعي للخامين منذ الثاني من سبتمبر أيلول، بسبب تباطؤ النمو الاقتصادي في الصين وانخفاض علاوة المخاطر في الشرق الأوسط.

[المصدر \(موقع CNBC Arabia، بتصرف\)](#)

U.S. Budget Deficit Increases to \$1.8 Trillion

America's budget deficit rose to \$1.8 trillion during fiscal year 2024 (which ends in September each year) due to large spending and public debt interest compared to the previous year.

The Treasury Department estimated the overall deficit to widen by \$138 billion for the fiscal year. Public debt remains a major concern for voters ahead of November's presidential election.

This year represents the third highest deficit recorded by the United States after 2021 and 2020, according to the Treasury Department, which indicated that there was a rise of about 30 percent in spending on public debt interest, largely due to higher interest rates.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



عجز الموازنة الأميركية يرتفع إلى 1.8 تريليون دولار

ارتفع عجز الموازنة العامة في أميركا إلى 1.8 تريليون دولار خلال العام المالي 2024 (الذي ينتهي في سبتمبر «أيلول» من كل عام)، بسبب الإنفاق الكبير وفوائد الدين العام، وذلك مقارنة بالعام السابق عليه. وقدرت وزارة الخزانة، اتساع العجز الإجمالي بمقدار 138 مليار دولار للسنة المالية. ولا يزال الدين العام يشكل مصدر قلق رئيسياً للناخبين قبل الانتخابات الرئاسية في نوفمبر (تشرين الثاني).

ويمثل هذا العام ثالث أعلى عجز تسجله الولايات المتحدة بعد عامي 2021 و2020، وفق وزارة الخزانة التي بينت أن هناك ارتفاعاً بنحو 30 في المائة في الإنفاق على فوائد الدين العام، ويرجع ذلك إلى حد بعيد لارتفاع أسعار الفائدة.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)

الرئيس المصري: مراجعة الموقف مع صندوق النقد لمواجهة التحديات العالمية

Egyptian President Abdel Fattah al-Sisi stressed that the situation must be reviewed with the International Monetary Fund to face the current regional and global challenges, especially if these challenges will push us to pressure public opinion in a way that people cannot tolerate.

On the sidelines of the launch of the second edition of the World Conference on Population and Health, the Egyptian President stressed the importance of taking global economic challenges into account when implementing Egypt's program with the International Monetary Fund, pointing to the loss of between \$ 6 to \$ 7 billion during the past ten months, with the possibility of continuing this matter for another year.

The Egyptian Ministry of Petroleum announced on Friday (October 18th) that fuel prices would be raised for the third time in 2024. She pointed out that this move comes within the framework of keenness to provide petroleum products, control the performance of the market, reduce the gap between the selling prices of petroleum products and their high production and import costs, and correct the prices of petroleum products.

[Source \(CNBC Arabia Website, Edited\)](#)



أكد الرئيس المصري عبد الفتاح السيسي أنه لا بد من مراجعة الموقف مع صندوق النقد الدولي لمواجهة التحديات الإقليمية والعالمية الراهنة، لا سيما إذا كانت تلك التحديات ستدفعنا للضغط على الرأي العام بشكل لا يتحملة الناس.

وعلى هامش إطلاق النسخة الثانية من المؤتمر العالمي للسكان والصحة أكد الرئيس المصري

أهمية وضع التحديات الاقتصادية العالمية في الاعتبار عند تنفيذ برنامج مصر مع صندوق النقد الدولي، مشيراً إلى فقدان ما يتراوح بين 6 إلى 7 مليارات دولار خلال الأشهر العشرة الماضية مع احتمالية استمرار هذا الأمر لمدة عام آخر.

وكانت وزارة البترول المصرية قد أعلنت الجمعة 18 أكتوبر عن رفع أسعار الوقود للمرة الثالثة خلال 2024. وبينت أن هذا التحرك يأتي في إطار الحرص على توفير المنتجات البترولية وضبط أداء السوق وتقليل الفجوة بين أسعار بيع المنتجات البترولية وتكاليفها الإنتاجية والاستيرادية المرتفعة وتصحيح أسعار المنتجات البترولية.

[المصدر \(موقع CNBC Arabia، بتصرف\)](#)

South Korea Expects Economy to Grow by 2% for This Year

For the second year in a row, South Korea is on track to achieve an economic rate of 2 percent this year. According to documents submitted by the Finance Ministry for parliamentary review, the OECD forecasts the economy will grow by 2 percent this year, the same rate as last year.

It is noteworthy that the growth rate is gradually declining from 2.4 percent in 2020 and 2021, and then 2.3 percent in 2022. While the decline in the number of citizens in the productive age in South Korea amid the decline in the birth rate and the increasing ageing of society has resulted in a lower rate of growth, the number of 15- to 64-year-olds is expected to decline from 71.1 percent in 2022 to 45.8 percent in 2072.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



كوريا الجنوبية تتوقع نمو الاقتصاد 2 % للعام الحالي

للعام الثاني على التوالي، تمضي كوريا الجنوبية في تحقيق معدل اقتصادي بنسبة 2 في المائة للعام الحالي. وذلك بحسب الوثائق التي قدمتها وزارة المالية للمراجعة البرلمانية، حيث توقعت منظمة التعاون الاقتصادي والتنمية نمو الاقتصاد بنسبة 2 في المائة هذا العام، وهي النسبة ذاتها التي نما بها الاقتصاد العام الماضي.

يشار إلى أن نسبة النمو تتراجع تدريجياً من 2.4 في المائة خلال عامي 2020 و 2021، وبعد ذلك

2.3 في المائة خلال عام 2022. في حين أن انخفاض عدد المواطنين في العمر القادر على الإنتاج في كوريا الجنوبية في ظل تراجع معدل المواليد وتزايد شيخوخة المجتمع أسفر عن انخفاض نسبة النمو؛ حيث من المتوقع انخفاض عدد الذين يبلغون 15 إلى 64 عاماً من 71.1 في المائة خلال عام 2022 إلى 45.8 في المائة خلال عام 2072.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)

Geopolitical Tensions are the Main Risk to Global Trade

The World Trade Organization (WTO) has revealed that geopolitical tensions, particularly those raging in the Middle East, remain the main threat to global trade.

Escalating tensions in the Middle East could lead to supply shortages and higher oil prices. It revealed that higher oil prices will affect macroeconomic activity. As well as on international trade.

The World Trade Organization had forecast that the volume of global merchandise trade would grow by 2.7 percent in 2024, slightly higher than its April forecast of 2.6 percent.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



التوترات الجيوسياسية الخطر الرئيسي على التجارة العالمية

كشفت منظمة التجارة العالمية، عن أن التوترات الجيوسياسية، ولا سيما تلك المندلعة في الشرق الأوسط، ما زالت الخطر الرئيسي على التجارة العالمية.

وبينت أن تصاعد التوترات في الشرق الأوسط قد يؤدي إلى نقص الإمدادات وارتفاع أسعار النفط. وكشفت عن أن ارتفاع أسعار النفط سيؤثر على النشاط الاقتصادي الكلي. وكذلك على التجارة الدولية.

وكانت توقعت منظمة التجارة الدولية أن ينمو حجم تجارة السلع العالمية بنسبة 2.7 في المئة عام 2024، بزيادة طفيفة عن توقعاتها في أبريل (نيسان) الماضي، التي أشارت إلى نموه بنسبة 2.6 في المائة.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)